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 Můj studijní pobyt v Maďarsku skončil tak rychle, že jsem se ani nestihla pořádně 

rozkoukat. Přesto ale mohu poskytnout pár rad a typů, na co se připravit. 

 Do Pécse jsem přijela čtyři dny před Orientation Day.  Nemyslím si, že když se tohoto 

dne nezúčastníš, tak budeš úplně ztracený. Myslím, že zvlášť podstatné informace jsem se 

tam nedozvěděla, ale byla to vlastně první možnost se seznámit s ostatními erasmáckými 

studenty.  

 Když si navolíš předměty, tak se připrav na to, že pár z nich se konat nebude a některé 

nebudeš moci plnit, protože se budou konat ve stejný čas. Taky se připrav na to, že nebudeš 

pořád s jednou třídou. Já jsem chodila na hodiny asi se čtyřmi třídami. Když jsem přemýšlela, 

s kým asi budu ve třídě, tak jsem myslela, že nás tam bude malinko a že to budou pouze 

studenti Erasmu. Do třídy ale budeš chodit s full-time studenty, to jsou cizinci, kteří tam 

studují celý program. Třídy byly po patnácti studentech. Většina jich byla z Nigérie, dále tam 

byli Indové a Pákistánci, Číňané a Japonci. 

 Prvních čtrnáct dní školy bylo dost těžkých, protože jsem nevěděla, na jaké předměty 

mám chodit. V Maďarsku to mají tak, že si studenti si musí platit praktické hodny (nebo si to 

platí možná jen ti full-time). Takže když jsem na jednu takovou hodinu šla se třídou, se kterou 

jsem předtím měla teorii toho předmětu, tak jsem poté byla rázně poučena, že jsem tam 

neměla co dělat. Bylo to trochu těžké, ale po těch prvních dvou týdnech se to ustálilo a už 

jsem do školy začala chodit ráda. Hodně mi v tom pomohli právě moji spolužáci, kteří mi 

ukazovali jejich rozvrhy a díky tomu jsem se pak mohla nějak řídit.  

 V Maďarsku nemají menzy takové, na jaké jsme zvyklí v České republice. Mají tam něco 

jako studentské jídelny, ale v mojí budově žádná taková nebyla, tak jsem ji nikdy 

nenavštívila. Moje spolubydlící tam jednou byla a říkala, že tam vaří docela dobře, ale jídlo je 

asi dvakrát dražší než v našich menzách. Vařila jsem si tedy na koleji. Pokud si nebudeš 

hledat vlastní bydlení, tak budeš nejspíše ubytovaný v Szántó Kollégium. Jsou tam buňky, 

pokoje po dvou, kuchyň a koupelna. Jednou za týden tam uklízí uklízečky a převlíkají ti 

postel. Já jsem byla s ubytováním spokojená, ale je pravda, že dvakrát jsem v kuchyni našla 

šváby a taky jsem musela koupit nový závěs do koupelny, protože byl plesnivý.  

 Pécs je vážně velmi krásná. Město je to o trochu větší než České Budějovice, ale i za těch 

sedm týdnů, co jsem tam strávila mi přirostlo k srdci. Je to staré město s pestrou historií. 

Město má divadlo, kde jsem byla jednou na baletě a plánovala jsem tam jít i na muzikál. 

Příroda je okolo města nádherná. Na severu jsou vysoké kopce, takže i když se o Maďarsku 

říká, že je to jedna velká placka, tak zrovna v Pécsi to neplatí. Do kopců se dá jít na krásné 

výlety, je tam i zoologická zahrada, různé rozhledny, a hlavně TV tower, kterou z žádného 

místa v Péci nejde přehlédnout. Určitě doporučuji se na ni vypravit! Nahoře to krásně fouká, 

poskytne se ti úžasný výhled a když už nahoře hodně vymrzneš, tak sejdeš jedno patro dolů a 

je tam restaurace, kde se můžeš zahřát horkou čokoládou.  



 Myslím, že na začátku pobytu je dobré využít programy, které nabízí ESN klub. Je to 

dobrá příležitost, kde se seznámit s ostatními studenty Erasmu. Koupila jsem si i ESN card a i 

když jsem tam byla pouze pár týdnů, tak se mi vyplatila.  

 Maďaři mi přišli jako milí lidé. Vřelejší než Češi. Pokud se chystáš do Pécse, tak mi 

můžeš určitě napsat a já ti ráda řeknu i nějaké bližší informace. 
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